
 

 
 

Møteprotokoll 
Bystyret 

 
Dato: 13.03.2025 
Møtested: Bystyresalen, Tøihusgaten 42, Gamlebyen 
Tidspunkt: Fra kl. 16:00 til kl. 20:45 
Saksnr. fra/til: 27/25 – 44/25 

Frammøteliste 

 Representanter: Møtt Møtende varamedlemmer: 

  
ARBEIDERPARTIET 

  

1. Siri Martinsen  M  
2. Atle Ottesen M Inhabil i sak 39/25, vara Voica Imrik 
3. Maria Imrik M  
4. Victor Kristiansen M  
5. Vidar Schei M  
6. Hashim Mohodin Abdi M/P Ikke tilstede i sakene 41-44/25 
7. Mohamed Amaleti Abdi M  
8. Mohamed Saleban Warsame M  
9. Filsan Mohamed Saleban Warsame M  
10. 
11. 
12. 

Kari Agerup 
Simon Appelberg Laabak 
Marianne Antonsen (UAVH) 

M 
M 
M 

 

13. Jaran Berg F Nils Are Magerøy   
   

 
HØYRE 

 
 

1. Arne Sekkelsten (undertegnede) F Inger Christine M.Apenes 
2. Anne Undahl M  
3. Stein Robert Sjøborg M  
4. Rita Holberg M  
5. Henriette Støa Gaustad F Bengt Morten Wenstøb 
6. Knut Thomas Hareide -Larsen M  
7. Aleksander Høymyr Abelsen M  
8. 
9. 
10 
11. 
12. 
13. 
. 

Jorulf Laabak 
Anne Marte Frestad Andersen 
Marianne Klever Næss 
Wenche Lene Jørgensen 
Pål Porsmyr 
Stian Bjerkebakke-Westin 

M 
M 
M 
M 
M 
F  

 
 
 
 
 
Andreas Velgaard 
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FREMSKRITTSPARTIET 

  

1. Bjørnar Laabak M  
2. Eva Kristin Andersen M  
3. Bianca Skoglie M  
4. Leif Willy Eriksen F Kevin Lund Olsen 
5. Ole Johan Helås Lakselv M  
6. 
7. 
8. 

Rune Wesley Hansen 
Lars Ketil Laabak 
Ken Aslak Falleth 

M 
M 
M 
 

 

 
 

PENSJONISTPARTIET 

 
 

1. Marianne Kristiansen M  
2. 
3.  

Arild Aaserud 
Roger Larsen (INP) 
 
  

M 
M  

 

 
SOSIALISTISK VENSTREPARTI 

 
 

1. Silje Louise Waters M  
2. 
3. 

Camilla Sørensen Eidsvold 
Lars Erik Andreassen 
 
 

M 
M 

 

 
 

MILJØPARTIET DE GRØNNE 

 
 

1. Erik Skauen M  
2.  Gunhild Vigdisdatter 

 
 

M   

 
RØDT 

 
 

1. 
2. 

Hannah Berg 
Jarle Johannessen 

M 
M 

 

   
  

BYMILJØLISTA 
 

 

1. 
2. 

Jonas Markus Qvale 
Gøran Karlsen 

M 
M 

 
    
  

INDUSTRI OG 
NÆRINGSPARTIET 

 
 

1. 
2. 
 
 
1. 
2. 
 

 
 
1. 
2. 
 
 
1. 
 

Christian Fredrik Resberg 
Tor Morten Øverby Olsen 
 
VENSTRE 
Trond Egil Svandal 
Ståle Solberg 
 

 
KRISTELIG FOLKEPARTI 
Kolbjørn Westberg 
Anna Egeberg Krogh 
 
SENTERPARTIET 
Rune Solmyr 

M 
M 
 
 
M 
M 
 

 
 
M 
M 
 
 
F 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Anette Raakil 
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Bjørnar Laabak Rita Holberg Siri Martinsen 
varaordfører   settevaraordfører  
   
 Silje Waters  

 
 
 
MERKNADER 
 
Møtende fra administrasjonen: 
Kommunedirektør Inger Hegna, møtesekretær Yvonne Meidell. 
  
 
Antall stemmeberettigede tilstede: 
53 av 53 medlemmer i sakene 27-43/25. 
52 av 53 medlemmer i sakene 41-44/25. 
 
  
Innkallingen og sakliste: 
Innkalling og sakliste med tilleggsreferatsak ble godkjent uten merknader. (saken sendt 
bystyrets medlemmer 12.03.25). 
  
Saksrekkefølge:  
PS 27/35-44/25 
  
Habilitet: 
Følgende ønsket å få vurdert sin habilitet: 
Sak 39/25 – Atle Ottesen (Ap). 
 
   
Taletid  
Et enstemmig bystyre vedtok:3 minutter taletid innlegg 1, 1 minutter taletid innlegg 2 inkl 
evt.replikk pr representant. 
  
  
Permisjon: 
Hashim Mohodin Abdi (Ap) søkte permisjon og var ikke tilstede i sakene 41-44/25, ingen 
vara. 
 
Varaordfører Bjørnar Laabak (FrP) var ordfører i møtet i ordfører Arne Sekkelsten sitt 
fravær.  
 
Rita Holberg (H) ble valgt til settevaraordfører og til å signere protokollen i Arne Sekkelsten 
sitt fravær. 
 
Bystyret tok pause og valgutvalget hadde et møte før behandling av sak 33/25. 
 
Kulturinnslag fra kulturskolen ved møtets start. 
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Saksliste 

 
Saksnr. Innhold  

PS 27/25 Referatsaker  

RS 3/25 Referatsak til bystyret: Årsmelding 2024 - Pasient- og 
brukerombudet 

 

RS 4/25 Referatsak til bystyret: Vedtak-lovlighetskontroll av 
Fredrikstad bystyrets vedtak om investeringsbeslutning i 
forbindelse med bygging av Arena Fredrikstad 

 

RS 5/25 Referatsak til bystyret: Lovlighetskontroll - sak 264/24 - 
områderegulering for Viken park 

 

PS 28/25 Brukerombudets årsmelding for 2024  

PS 29/25 Klage på egengodkjent detaljregulering for Dokka sør - 
Nasjonal arealplan-ID 3107 1180 

 

PS 30/25 Etablering av et brukerrom for rusavhengige i Fredrikstad - 
oppfølging av verbalvedtak 2024 

 

PS 31/25 Politirådet – justering av sammensetning  

PS 32/25 Forslag til planprogram for kommunedelplan for 
naturmangfold for Fredrikstad 2026-2036 

 

PS 33/25 Nyvalg: Justering av medlemmer og varamedlemmer i 
diverse utvalg 

 

PS 34/25 Uttreden fra politisk verv - Ingerid Martinsen (Rødt)  

PS 35/25 Søknad om fritak fra politisk verv - Kari Grønberg  

PS 36/25 Strategi for befolkningsvekst - etablering av oppgaveutvalg  

PS 37/25 Oppnevning av valgstyre for sametingsvalget 2025  

PS 38/25 Husleiestøtte til ideelle og frivillige organisasjoner - 
oppfølging av bystyresak 198/24 - Strategi for frivillighet - 
sluttbehandling 

 

PS 39/25 Boligplan for Fredrikstad kommune - planforslag til høring  

PS 40/25 Isegran Fartøyvernsenter - anmodning fra Akershus, 
Buskerud og Østfold fylkeskommuner om forlengelse av 
prøveperiode 

 

PS 41/25 Spørsmål til ordfører: Konsekvenser for landbruksnæringen 
i forbindelse med nedleggelse av Næringsutvalget 

 

PS 42/25 Spørsmål til ordfører - vedrørende kommersielle/private 
barnehager 

 

PS 43/25 Spørsmål til ordfører: Sikkerhetsspørsmål - beredskapstiltak  

PS 44/25 Spørsmål til ordfører: Brukerombudets nye rolle  

Tilleggsreferatsak: 
 

RS 6/25 Referatsak til bystyret: Kontrollutvalgets budsjett for 
kontrollarbeidet 2025 - redegjørelse for de endringer som er 
foretatt i kontrollutvalgets budsjett - oppfølging av 
bystyresak 2/25 
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PS 27/25 Referatsaker 

RS 3/25- Årsmelding 2024 - Pasient- og brukerombudet 
RS 4/25- Vedtak-lovlighetskontroll av Fredrikstad bystyrets vedtak om investeringsbeslutning 
i forbindelse med bygging av Arena Fredrikstad 

RS 5/25- Lovlighetskontroll - sak 264/24 - områderegulering for Viken park 
RS 6/25-Kontrollutvalgets budsjett for kontrollarbeidet 2025 - redegjørelse for de endringer 
som er foretatt i kontrollutvalgets budsjett - oppfølging av bystyresak 2/25
 

Bystyrets behandling 13.03.2025: 

Referatsakene ble tatt til orientering. 
 

PS 28/25 Brukerombudets årsmelding for 2024 

Bystyrets vedtak 13.03.2025: 

1.    Brukerombudets årsmelding for 2024 tas til orientering. 
2.    Kommunedirektøren bes om å ta med brukerombudets anbefalinger som innspill til 
kommunens løpende utviklings- og forbedringsarbeid, og forberede oppfølgingssak om 
brukerombudets årsmelding til aktuelle utvalg og råd. 
  

Bystyrets behandling 13.03.2025: 

Brukerombud Barbro Warnæs orienterte til saken. 
 
På vegne av SV, Ap, Bym, Pp, R fremmet Silje Waters (SV) følgende forslag: 
1.Brukerombudet opprettholdes med samme mandat og økonomiske ramme som i 2024.  
  
På vegne av R, Ap, SV, Bym, Sp fremmet Jarle Johannessen (R) følgende tilleggsforslag – 
nytt punkt 3: 
3. Kommunedirektøren kommer tilbake med en sak til bystyret om punktet vedrørende 
kommunens nettsider og informasjon om tjenester, rettigheter osv.  
  
På vegne av Pp fremmet Marianne Kristiansen (Pp) følgende forslag: 
1. Pårørende skal ikke pålegges oppgaver som de ikke har ansvar for og/eller kompetanse til 
å ivareta.   
2 Det settes økt fokus på kommunikasjon slik at alle blir møtt med respekt og forståelse.   

3.  Fredrikstad kommune må lage oppdaterte nettsider der man kan få nødvendig 
informasjon om ulike tjenester.   

4 Enhetlige rutiner og praksis for melding av alvorlige hendelser gjøres kjent og forstått for 
alle virksomheter i kommunen.  

5 Vedtak om tjenester skal være realistiske og må leveres innen bestemmelser i 
forvaltningsloven. Dersom kommunen vet at man ikke vil kunne realisere vedtaket innenfor 
forvaltningslovens rammer, må det fattes vedtak om alternative tilfredsstillende tiltak frem til 
tjenesten kan iverksettes.   

6  Fredrikstad kommune må sikre en helhetlig kartlegging som inkluderer alle barn i familien, 
for å oppfylle forpliktelsene etter Barnekonvensjonen.    

7.  Fredrikstad kommune må forholde seg til forvaltningsloven og sender forvaltningsmelding 
om forventet saksbehandlingstid av søknader eller klager.   
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8.Kommunen må følge opp fristene som Statsforvalter gir. 

9  NAV Fredrikstad må sørge for at de er tilgjengelige og at søkerens individuelle behov 
vektlegges.    

10 Vedtak om sosialhjelp fra NAV må inneholde økonomisk oversikt for måned.   

  
På vegne av MDG, Ap, SV, Bym, Sp, Pp fremmet Gunhild Vigdisdatter (MDG) følgende 
forslag: 
3. Kommunedirektøren kommer tilbake til bystyret med økonomiske alternativer til hvordan 
brukerombudet kan opprettholdes jr første punkt. Ett av alternativene skal vise 
finansieringsmulighet ved å redusere innenfor ramma til sentrale staber 
  
Votering: 
Forslag fremmet av Marianne Kristiansen (Pp) fikk 4 stemmer (Pp 2, Bym 2) og ble ikke 
vedtatt. 
Forslag fremmet av Silje Waters (SV) og nytt punkt 2 fremmet av Gunhild Vigdisdatter (MDG) 
fikk 25 stemmer (Ap 12, Pp 2, SV 3, R 2, MDG 2, Bym 2, Sp 1, Uavh 1) og ble ikke vedtatt. 
Forslag fremmet av Jarle Johannessen (R) fikk 25 stemmer (Ap 12, Pp 2, SV 3, R 2. MDG 2, 
Bym 2, Sp 1, Uavh 1) og ble ikke vedtatt. 
Formannskapets innstilling ble vedtatt med 51 stemmer (Ap 12, H 13, FrP 8, SV 3, MDG 2, R 
2, Bym 2, INP 3, V 2, KrF 2, Sp 1, UAVH 1) mot 2 stemmer (Pp). 
 

PS 29/25 Klage på egengodkjent detaljregulering for Dokka sør - Nasjonal 
arealplan-ID 3107 1180 

Bystyrets vedtak 13.03.2025: 

1. Klagen fra Østfold fylkeskommune tas til følge. Det påklagede er rettet i vedlagte plankart, 
sist revidert 24.10.2024. 
  
2.. Klagen fra advokat Øystein Nore Nyhus på vegne av Værste AS tas ikke til følge. Denne 
klagesaken oversendes Statsforvalteren i Østfold, Buskerud, Oslo og Akershus for endelig 
avgjørelse. 
 

Bystyrets behandling 13.03.2025: 

Votering: 
Planutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
  
 

PS 30/25 Etablering av et brukerrom for rusavhengige i Fredrikstad - 
oppfølging av verbalvedtak 2024 

Bystyrets vedtak 13.03.2025: 

1. Det arbeides videre med brukerrom for rusavhengige i Fredrikstad. Det sees på 
lokalisering i tilknytning til andre eksisterende og relevante helsetilbud i sentrum. Dette sees i 
sammenheng med budsjett- og økonomiplanarbeidet 2026-2029. 
  
2. Fredrikstad kommune går i dialog med statlige myndigheter i forbindelse med intensjonen i 
Stortingsmeldingen, Meld. St. 5 2024-2025: Trygghet, fellesskap og verdighet, om å gjøre 
det lettere for kommuner med behov å etablere brukerrom.  
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3. Det gis en helhetlig orientering til Helseutvalget om rustjenestene i Fredrikstad, herunder 
arbeidet med brukerrom, i løpet av 1. halvår 2025. 
  
 

Bystyrets behandling 13.03.2025: 

På vegne av Pp fremmet Marianne Kristiansen følgende forslag: 
1. Det etableres ikke et brukerom i Fredrikstad, før man har sett på muligheten for å 
oppgradere feltpleien 
2.Kommunedirektøren kommer snarlig tilbake med en sak til helseutvalget, formannskap og 
bystyret som beskriver muligheter for å finne egnede lokaler for utvidelse av Feltpleien, slik 
at innbyggere lettere kan oppsøke helsehjelpen ved behov. I denne saken fremkommer også 
kostnader på prosjektet kontra kostnader for et brukerrom. 
  
  
På vegne av Ap, SV, R, Bym, Sp fremmet Vidar Schei følgende forslag: 
1.Det etableres en ordning for gratis testing av renhet i rusmidler. Tjenesten skal være fysisk 
lett tilgjengelig, samt åpent kveld og helg. 
2.Tiltaket etableres ved bruk av bystyrets avsetning til brukerrom på kr 800.000,- fra DF1001 
Inntektsregulerende fond. 
3.Det gis en orientering i Helseutvalget om rusomsorgen i Fredrikstad kommune. 
  
Votering: 
Forslag fremmet av Marianne Kristiansen (Pp) fikk 13 stemmer (Pp 3, SV 3, R 2, MDG 2, 
Bym 2, Sp 1) og ble ikke vedtatt. 
Forslag fremmet av Vidar Schei (Ap) fikk 20 stemmer (Ap 12, SV 3, R 2, Bym 2, Sp 1) og ble 
ikke vedtatt. 
Formannskapets innstilling ble vedtatt med 34 stemmer (H 13, FrP 8, SV 3, INP 3, (2+1), 
MDG 2, V 2, KrF 2, Uavh 1) mot 19 stemmer (Ap 12, Pp 2, R 2, Bym 2, Sp 1) 
 
  
 

PS 31/25 Politirådet – justering av sammensetning 

Bystyrets vedtak 13.03.2025: 

1. Fredrikstad kommunes politiråds sammensetning justeres som skissert i saken. 
2. Ordningen med 11 representant i Politirådet evalueres innen utgangen av 2026. 
  
 

Bystyrets behandling 13.03.2025: 

På vegne av Ap fremmet Kari Agerup følgende tilleggsforslag – nytt pkt 2. 
Ordningen med 11 representanter i Politirådet evalueres innen utgangen av 2026 
  
 
Votering: 
Formannskapets innstilling med forslag fremmet av Kari Agerup (Ap) ble enstemmig vedtatt. 
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PS 32/25 Forslag til planprogram for kommunedelplan for naturmangfold for 
Fredrikstad 2026-2036 

Bystyrets vedtak 13.03.2025: 

1. Forslag til planprogram for Kommunedelplan for naturmangfold i Fredrikstad 2026-2036 
legges ut på høring og offentlig ettersyn i seks uker, og det varsles om plansoppstart  jf.Plan 
og bygningsloven § 4-1 
 

Bystyrets behandling 13.03.2025: 

Votering: 
Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
  
 

PS 33/25 Nyvalg: Justering av medlemmer og varamedlemmer i diverse utvalg 

Bystyrets vedtak 13.03.2025: 
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Som 4.vara til KS fylkesmøte velges Robert Sjøborg (H), Gamle stadion 31, 1610 
Fredrikstad. 
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Bystyrets behandling 13.03.2025: 

Valgutvalget hadde et møte før behandling av saken. 
  
Valg av medlem og varamedlem i Jernbaneforum Øst (innstillingens punkt 2-3) utgår. 
Valgutvalgets leder informerte om at det må velges ny vara til KS fylkesmøte fordi ved en 
feiltagelse ble samme vara valgt 2 ganger ved sist valg. 
  
Valgutvalgets leder Siri Martinsen fremmet valgutvalgets enstemmige innstilling: 
Som nytt 4.varamedlem til KS fylkesmøte velges Robert Sjøborg (H), Gamle stadion 31, 
1610 Fredrikstad 
Som medlemmer og varamedlemmer, leder og nestleder i utvalgene velges: 
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Votering: 
Valgutvalgets innstilling på medlemmer og varamedlemmer, leder og nestleder i 
helseutvalget ble enstemmig vedtatt. 
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Valgutvalgets innstilling på medlemmer og varamedlemmer, leder og nestleder  i 
oppvekstutvalget ble enstemmig vedtatt. 
Valgutvalgets innstilling på medlemmer og varamedlemmer, leder og nestleder i teknisk 
utvalg ble enstemmig vedtatt. 
Valgutvalgets innstilling på medlemmer og varamedlemmer, leder og nestleder  i 
samfunnsutvalget ble enstemmig vedtatt. 
Valgutvalgets innstilling på medlemmer og varamedlemmer, leder og nestleder i planutvalget 
ble enstemmig vedtatt. 
Valgutvalgets innstilling på medlemmer og varamedlemmer, leder og nestleder i styret for 
Frevar KF ble enstemmig vedtatt. 
Valgutvalgets innstilling på medlemmer og varamedlemmer, leder og nestleder  i 
partssammensatt utvalg ble enstemmig vedtatt. 
Valgutvalgets innstilling på ny 4.vara til KS fylkesmøte ble enstemmig vedtatt.. 
  
 

PS 34/25 Uttreden fra politisk verv - Ingerid Martinsen (Rødt) 

Bystyrets vedtak 13.03.2025: 

1. Ingerid Martinsen sin flytting til annen kommune tas til orientering. 
2. Ellinor Linnea Spro, Søndre Skrellen 3 A, 1613 Fredrikstad blir ny siste vararepresentant i 
bystyret for Rødt, etter stemmetallet ved siste kommunevalg  
 

Bystyrets behandling 13.03.2025: 

Votering: 
Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
  
 

PS 35/25 Søknad om fritak fra politisk verv - Kari Grønberg 

Bystyrets vedtak 13.03.2025: 

1.    Søknad fra Kari Grønberg, Haldenveien 150, 1655 Sellebakk om fritak fra verv i 
eldrerådet imøtekommes. 
2.  Som nytt medlem til eldrerådet velges: Anita Gonstad Erlandsen, Furulyveien 3, 1673 
Fredrikstad (1.varamedlem i dag). 
3.  Som ny siste varamedlem velges: Trond Augensen, Mossevn. 16C, 1610 Fredrikstad, 
 

Bystyrets behandling 13.03.2025: 

Valgutvalgets leder Siri Martinsen fremmet følgende navneforslag: 
2.  Som nytt medlem til eldrerådet velges: Anita Gonstad Erlandsen, Furulyveien 3, 1673 
Fredrikstad (1.varamedlem i dag). 
3.  Som ny siste varamedlem velges: Trond Augensen, Mossevn. 16C, 1610 Fredrikstad (fra 
Pensjonisforbundet Fredrikstad) 
  
  
Votering: 
Formannskapets innstilling punkt 1 med navneforslag fra valgutvalget ble enstemmig vedtatt. 
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PS 36/25 Strategi for befolkningsvekst - etablering av oppgaveutvalg 

Bystyrets vedtak 13.03.2025: 

1.    Saken tas til orientering.  
2.    Arbeidet med å utarbeide en strategi for befolkningsvekst prioriteres ikke i 2025. 
  
 

Bystyrets behandling 13.03.2025: 

Votering: 
Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
  
 

PS 37/25 Oppnevning av valgstyre for sametingsvalget 2025 

Bystyrets vedtak 13.03.2025: 

1.    Valgstyret som er valgt for perioden 2023–2027 i Fredrikstad kommune velges også 
som samevalgstyre for sametingsvalget 2025. 
 

Bystyrets behandling 13.03.2025: 

Votering: 
Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
  
 

PS 38/25 Husleiestøtte til ideelle og frivillige organisasjoner - oppfølging av 
bystyresak 198/24 - Strategi for frivillighet - sluttbehandling 

Bystyrets vedtak 13.03.2025: 

1. Saken tas til orientering.  
2. Kommunedirektøren går i dialog med AOF Daghøyskolen om muligheter for å finne 
egnede kommunale lokaler som alternativ til lokalene de bruker i dag. 
3. Prinsipper og retningslinjer for langtidsutleie og bruk av kommunale bygg og lokaler til 
eksterne aktører, og husleiestøtte til ideelle og frivillige organisasjoner vurderes revidert ett 
år etter ikrafttredelse 
4. Ingen ideelle eller frivillige organisasjoner, skal betale mer i husleie til Fredrikstad 
kommune i 2025, enn det de har gjort i 2024.  
5. Differansen mellom husleie 2024 og kostnadsdekkende leie for 2025, tas fra posten 
Verdibevarende vedlikehold – Tjenesteområde Teknisk. 
6. Refusjonsordningen skal være på plass i god tid innen søknadsfristen for refusjoner for 
2026. 
  
 

Bystyrets behandling 13.03.2025: 

På vegne av R, Ap, SV, Bym, Sp fremmet Hannah Berg (R) følgende tilleggsforslag: 
5. kommunedirektøren kommer tilbake med en orienteringssak som synliggjør hvordan 
kommunen regner ut kostnadsdekkende leie i aktuelle bygg  
6. Prinsipper og retningslinjer for langtidsutleie og bruk av kommunale bygg og lokaler til 
eksterne aktører, og husleiestøtte til ideelle og frivillige organisasjoner vurderes revidert ett 
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år etter ikrafttredelse. 
  
  
På vegne av Ap, SV, R, Bym, Sp tok Simon Laabak (Ap) opp forslag fremmet i 
formannskapet 6.3 – nye punkt 3 og 4: 
3. Prinsipper og retningslinjer for langtidsutleie og bruk av kommunale bygg og lokaler til 
eksterne aktører skal ikke komme til anvendelse i 2025, for leietakere som per i dag ikke 
betaler leie til kommunen, eller som betaler lavere leie enn det retningslinjene legger opp til. 
4. Inndekning for beløp som utgjør differansen mellom kostnadsdekkende leie og dagens leie 
finansieres med budsjettets planlagte overskudd på 125 millioner kroner. 
  
  
På vegne av H, FrP, INP, V, KrF fremmet Marianne Klever Næss (H) følgende tilleggsforslag: 
1.Saken tas til orientering. (som innstillingen) 
2. Ingen ideelle eller frivillige organisasjoner, skal betale mer i husleie til Fredrikstad 
kommune i 2025, enn det de har gjort i 2024.  
3. Differansen mellom husleie 2024 og kostnadsdekkende leie for 2025, tas fra posten 
Verdibevarende vedlikehold – Tjenesteområde Teknisk. 
4. Refusjonsordningen skal være på plass i god tid innen søknadsfristen for refusjoner for 
2026. 
  
Votering: 
Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
Forslag fremmet av Hannah Berg (R) punkt 5 fikk 25 stemmer (Ap 12, Pp 2, SV 3, R 2, MDG 
2, Bym 2, Sp 1, Uavh 1) og ble ikke vedtatt. 
Forslag fremmet av Hannah Berg (R) punkt 6 ble enstemmig vedtatt. 
Forslag fremmet av Simon Laabak (Ap) fikk 21 stemmer (Ap 12, SV 3, R 2, Bym 2, Sp 1, 
Uavh 1) og ble ikke vedtatt 
Forslag fremmet av Marianne Klever Næss (H) ble vedtatt med 35 stemmer (H 13, FrP  8, Pp 
2, R 2, MDG 2, INP 3 (2+1),V 2, KrF 2, Uavh 1) mot 18 stemmer (Ap 12, SV 3, Bym 2, Sp 1). 
  
 

PS 39/25 Boligplan for Fredrikstad kommune - planforslag til høring 

Bystyrets vedtak 13.03.2025: 

1. Forslag til Boligplan for Fredrikstad kommune, slik den fremkommer av Framsikt, legges ut 
på høring og til offentlig ettersyn i 6 uker. 
2. Uttalelsene fra Råd for personer med funksjonsnedsettelse, Eldrerådet og ungdomsrådet 
legges ved boligplanen ved høring. 
3. Samtlige høringssvar sammenstilles uten unødig opphold og sendes utvalgsmedlemmene 
og bystyrets gruppeledere uten kommentarer eller vurdering. 
4. Vedlegg 1. legges ved boligplanen ved høring 
  
 

Bystyrets behandling 13.03.2025: 

Atle Ottesen (Ap) stilte spørsmål ved sin habilitet, han er ansatt som rådgiver i virksomhet 
Bolig.  
Et enstemmig bystyre erklærte Atle Ottesen inhabil i saken (jf.fvl § 6 første ledd) vara Voica 
D.Imrik (Ap). 
  
 
På vegne av R, Ap, SV, Pp, Bym,Sp fremmet Hannah Berg (R) følgende forslag: 
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1. Forslag til boligplan for Fredrikstad Kommune, slik den fremkommer av Framsikt, legges ut 
på høring og til offentlig ettersyn i 6 uker. (som innstillingen) 
2. uttalelsene fra Råd for personer med funksjonsnedsettelser, Eldrerådet og Ungdomsrådet 
legges ved boligplanen ved høring (som innstillingen) 
3. Vedlegg 1. legges ved boligplanen ved høring 
4. Samtlige høringssvar sammenstilles uten unødig opphold og sendes utvalgsmedlemmene 
og bystyrets gruppeledere uten kommentarer eller vurdering.  
  
På vegne av SV, Ap, R, Bym, Sp fremmet Silje Waters (SV) følgende forslag: 
Politisk bestilling i budsjett og økonomiplan 2025-2028 om å utrede ny organisering av 
kommunale boliger og formålsbygg og samle forvaltningen i et KF eller andre 
organisasjonsformer stanses umiddelbart. 
  
  
Votering: 
Forslag fremmet av Silje Waters (SV) fikk 20 stemmer (SV 3, Ap 12, R 2, Bym 2, Sp 1) og ble 
ikke vedtatt. 
Formannskapets innstilling  med nytt punkt fremmet av Hannah Berg (R) ble enstemmig 
vedtatt. 
  
 

PS 40/25 Isegran Fartøyvernsenter - anmodning fra Akershus, Buskerud og 
Østfold fylkeskommuner om forlengelse av prøveperiode 

Bystyrets vedtak 13.03.2025: 

1.  Prøveperioden, og tilhørende kommunal finansiering, for det regionale fartøyvernsenteret 
Isegran Fartøyvernsenter AS, forlenges med ett år ut 2026. 
 

Bystyrets behandling 13.03.2025: 

52 av 53 stemmeberettigede tilstede. 
  
Votering: 
Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
  
 

PS 41/25 Spørsmål til ordfører: Konsekvenser for landbruksnæringen i 
forbindelse med nedleggelse av Næringsutvalget 

Bystyrets vedtak 13.03.2025: 

Ingen vedtak 
 

Bystyrets behandling 13.03.2025: 

Fra Rune Solmyr – Senterpartiet 
Primærvalget ble tidligere innlemmet i det nye Næringsutvalget for å sikre en tydelig politisk 
behandling av saker knyttet til landbruk og Primærnæringene. Nå leser vi i media at det 
planlegges å legge ned Næringsutvalget, noe som skaper stor usikkerhet rundt hvordan 
landbrukssaker skal behandles politisk fremover. 
Senterpartiet mener det er avgjørende at landbruk og matproduksjon har en tydelig plass i 
den politiske behandlingen. Vi ønsker å sikre at kommunen fortsetter å forvalte dyrkbar jord, 
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ivaretar matproduksjonens betydning for selvforsyning, og at landbrukets verdiskaping 
anerkjennes som en grunnpilar for lokalsamfunnet. Vi viser til jordlovens bestemmelser og 
gjeldende Landbruksplan 2023–2033, som legger klare føringer for en helhetlig forvaltning av 
landbruket. 
  
På denne bakgrunn stiller vi følgende spørsmål: 
1.    Hvordan skal politisk behandling av landbrukssaker organiseres når Næringsutvalget 
nedlegges? 
2.    Hvordan vil kommunen sikre en tydelig politisk forankring i spørsmål om 
jordvern,     matproduksjon og landbrukspolitikk? 
3.    På hvilken måte vil kommunen ivareta målene i Landbruksplanen 2023–2033, spesielt 
knyttet til bærekraftig forvaltning av jordressurser, dersom det ikke finnes et eget politisk 
utvalg som behandler slike saker? 
4.    Hva vil kommunen gjøre for å sikre at landbruket og primærnæringene fortsatt har en 
naturlig og synlig plass i det politiske landskapet i Fredrikstad? 
Senterpartiet vil understreke at et sterkt landbruk er avgjørende for trygghet, nærhet og tillit i 
lokalsamfunnet. Vi håper på konkrete svar for å sikre fortsatt politisk oppmerksomhet om 
landbrukets utfordringer og muligheter 
  
Ordførers svar: 
Spørsmål: 
1. Hvordan skal politisk behandling av landbrukssaker organiseres når Næringsutvalget 
nedlegges?  
  
Svar:  
Det er vedtatt at planutvalget skal behandle landbrukssaker. Dette inkluderer å vedta 
overordnede strategier og prinsipielle spørsmål knyttet til konsesjonsloven, odelsloven, 
jordloven, skogbruksloven, forpaktningsloven og viltloven, samt tilhørende forskrifter, der 
denne myndigheten ikke er tillagt andre organer.  
  
Videre vil saker hvor kommunedirektøren innstiller på avslag etter jordloven §§ 8 (driveplikt), 
8a (fritak fra driveplikt) og 9 (omdisponering), og konsesjon etter konsesjonsloven § 2, bli lagt 
frem for politisk behandling i planutvalget, med mindre avslaget skyldes at de juridiske 
vilkårene ikke er oppfylt.  
  
Spørsmål: 
2. Hvordan vil kommunen sikre en tydelig politisk forankring i spørsmål om jordvern, 
matproduksjon og landbrukspolitikk?  
 
Svar:  
Ved å legge deler av ansvaret for landbrukssaker til planutvalget, sikrer kommunen at viktige 
spørsmål knyttet til jordvern, matproduksjon og landbrukspolitikk får en politisk behandling. 
Dette kommer i tillegg til kommunens føringer i Landbruksplanen 2023–2033, som prioriterer 
bærekraftig forvaltning av jordressurser og strategier for å opprettholde 
matproduksjonsarealer. 
  
Spørsmål: 
3. På hvilken måte vil kommunen ivareta målene i Landbruksplanen 2023–2033 spesielt 
knyttet til bærekraftig forvaltning av jordressurser, dersom det ikke finnes et eget politisk 
utvalg til å behandle slike saker? 
 
Svar: 
Målene i Landbruksplanen vil bli ivaretatt gjennom planutvalgets nye ansvar for overordnede 
strategier og prinsipielle spørsmål, samt gjennom administrasjonens arbeid med konkrete 
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tiltak og oppfølging av daglig drift. Dette inkluderer å redusere omdisponering av dyrket 
mark, øke rekruttering til landbruket, og legge til rette for bærekraftig utvikling i sektoren .  
 
 Spørsmål: 
4. Hva vil kommunen gjøre for å sikre at landbruket og primærnæringene fortsatt har en 
synlig plass i det politiske landskapet?  
 
Svar: 
Ved å forankre landbrukssaker i planutvalget og opprettholde fokus på prioriteringer fra 
Landbruksplanen, vil kommunen sikre en synlig og strategisk politisk plassering av landbruk 
og primærnæringer.  
 

PS 42/25 Spørsmål til ordfører - vedrørende kommersielle/private barnehager 

Bystyrets vedtak 13.03.2025: 

Ingen vedtak. 
 

Bystyrets behandling 13.03.2025: 

Fra Jarle Johannessen – Rødt 
Avkommersialiseringsutvalget la frem sin rapport 29.08.24. I rapporten kan vi lese at 
kommersielle aktører åpner for vesentlig lavere lønn, særlig for arbeidstakere med liten 
formell kompetanse. De kan også ha pensjonsordninger som er mindre kostbare for 
arbeidsgivere, og det åpnes for at ressurser blir overført fra velferdstilbudet til eierne.  
  
Det har vært stor oppmerksomhet rundt private selskapers salg av bygg og eiendommer til 
internasjonale selskaper, der tomter de har fått billig fra kommunen, og at dette har ført til 
høyere husleie. 
I Fredrikstad har vi noen som er kjent som store private aktører, blant annet 
Læringsverkstedet med fire barnehager og en grunnskole, og FUS med en barnehage. I 
tillegg kan det det være flere lokale aktører som er delt opp i flere selskaper.  
Det er i vår interesse at kommunens overførte midler til private barnehager ikke går til profitt, 
men går til drift av barnehagen og det pedagogiske tilbudet til barna. Derfor har vi følgende 
spørsmål til ordfører: 
  
1. Har private barnehager fått billige tomter av kommunen? 
2. Har noen av eierne av de private barnehagene i Fredrikstad kommune solgt bygg eller 
eiendommer? 
3. I tilfelle det har vært salg, har husleia økt etter salg? 
4. Vil kommunen sette inn noen tiltak mot salg av eiendommer? 
  
Ordførers svar: 
Spørsmål: 
1. Har private barnehager fått billige tomter av kommunen? 
 
Svar: 
Kommunen er ikke kjent med at noen har fått billige tomter. 
  
Spørsmål: 
2. Har noen av eierne av de private barnehagene i Fredrikstad kommune solgt bygg eller 
eiendommer? 
 
Svar: 
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I de siste 8-10 årene er kommunen kjent med at 4 private/ideelle barnehager er solgt: 
-    2 private (ideelle) har solgt til kommunen; St-Hans fjellet bhg (tidligere Domkirkens bhg) 
og Vaterland bhg (tidligere Røde Kors bhg). 
-    2 private er solgt og overtatt av andre private aktører (en i Torsnes og en på Trosvik). Det 
er mulig det er flere salg som vi ev. vi ikke kjenner til. 
  
Spørsmål: 
3. I tilfelle det har vært salg, har husleia økt etter salg? 
 
Svar: 
Husleie ut over markedspris / urimelig høy, vil ivaretas av en felles nasjonal økonomisk 
tilsynsmyndighet for private barnehager. De har dette som sitt spesialområdet. Kommunene 
har ikke økonomisk tilsyn på private barnehager. 
  
Spørsmål: 
4. Vil kommunen sette inn noen tiltak mot salg av eiendommer? 
 
Svar: 
Vi kan ikke motsette oss salg av eiendommer vi ikke selv eier.  
  
 

PS 43/25 Spørsmål til ordfører: Sikkerhetsspørsmål - beredskapstiltak 

Bystyrets vedtak 13.03.2025: 

Ingen vedtak. 
 

Bystyrets behandling 13.03.2025: 

Fra Marianne Kristiansen (Pp) 
 
I disse urolige tider er Pensjonistpartiet opptatt av kommunens sikkerhet.  
Vi har derfor følgende spørsmål: 
 
1.    Har kommunen reserveaggregat i alle kommunale bygg? 
2.    I enkelte områder bor det også langt flere innbyggere enn hva kapasiteten i 
tilfluktsrommene tilsier. Hvordan løser vi dette? 
3.    Hvordan informeres innbyggerne om hvilke tilfluktsrom de skal bruke? 
4.    Er alle våre tilfluktsrom fullt oppgraderte og klare til bruk? 
5.    Regnes rommet i fjellet under FMV sitt gamle administrasjonsbygg til vår portefølje av 
tilfluktsrom? (rom med inngang ved HiØs p-plass i Gamle Beddingvei 
  
  
Ordførers svar: 
Spørsmål: 
1. Har kommunen reserveaggregat i alle kommunale bygg? 
 
Svar: 
Kommunen har nødaggregater i utvalgte bygg, blant annet i 8 omsorgssentre, på legevakten, 
brannstasjonen, rådhuset og Hancobygget (virksomhet Digitalisering). 
  
Spørsmål: 
2. I enkelte områder bor det også langt flere innbyggere enn hva kapasiteten i 
tilfluktsrommene tilsier. Hvordan løser vi dette? 
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Svar:  
Dette er også realiterer for resten av landet. Kapasiteten i tilfluktsrommene er bygget ned 
over tid. Det har blitt gitt fritak for krav til bygging av slike rom i nye bygg i perioden etter den 
kalde krigen.  
Et av flere foreslåtte tiltak i Totalberedskapsmeldingen som ble lagt fram av regjeringen i 
januar i år, er: 
«Gjeninnføre plikten til å bygge tilfluktsrom, og utarbeide et nytt beskyttelseskonsept» 
Krigen i Ukraina viser behovet for tilfluktsrom i krig. Et stortingsvedtak fra 1998 gir utbyggere 
fritak fra plikten til å bygge tilfluktsrom i nye bygg. Regjeringen vil foreslå at Stortinget 
opphever vedtaket. Samtidig tar regjeringen sikte på å innføre et nytt beskyttelseskonsept, 
og vil raskt sende et forslag om dette på offentlig høring. 
  
Som et nytt beskyttelseskonsept foreslås det for eksempel: 
Etablere fire kategorier tilfluktssteder: 
1)    Beskyttelse der du er 
2)    Lokasjoner i tryggere geografiske områder 
3)    Dekningsrom 
4)    Tilfluktsrom 
  
Dette vil igjen si at avhengig av type hendelse, vil det være alternativer til å søke beskyttelse 
i tilfluktsrom, som for eksempel et trygt sted i eget hjem eller i nærområdet. 
  
Spørsmål: 
3. Hvordan informeres innbyggerne om hvilke tilfluktsrom de skal bruke? 
 
Svar:  
Det finnes oversikt over offentlige tilfluktsrom i Fredrikstad kommune på nett, (Fredrikstad 
kommune - Tilfluktsrom i Fredrikstad). Direktoratet for sikkerhet og beredskap (DSB) har 
også et kart over tilfluktsrom. Ved en hendelse der myndighetene anbefaler å søke dekning i 
tilfluktsrom vil varslingen skje på egnet måte.   
  
Spørsmål: 
4. Er alle våre tilfluktsrom fullt oppgraderte og klare til bruk? 
 
Svar:  
Det ble i 2022 gjort en kartlegging av kommunens offentlige og private tilfluktsrom. Denne 
gjennomgangen viser at det er betydelige investeringer som må til for å få tilfluktsrommene 
opp i forskriftsmessig stand. Det er satt av 5,0 millioner kroner i budsjettet for 2025 til 
oppstart av nødvendig prosjektering, og videre i planperioden til utførelse av nødvendige 
tiltak for å bringe tilfluktsrommene opp til forskriftsmessig stand. Arbeidet vil påbegynnes i 
løpet av 2025. 
  
Spørsmål: 
5. Regnes rommet i fjellet under FMV sitt gamle administrasjonsbygg til vår portefølje av 
tilfluktsrom? (Rom med inngang ved HiØs p-plass i Gamle Beddingvei) 
  
Svar:  
Dette er ikke et offentlig tilfluktsrom, og er i så fall et privat tilfluktsrom som eies av eieren av 
bygget. 
  
 

PS 44/25 Spørsmål til ordfører: Brukerombudets nye rolle 
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Bystyrets vedtak 13.03.2025: 

Ingen vedtak. 
 

Bystyrets behandling 13.03.2025: 

Fra Marianne Kristiansen (Pp) 
  
Brukerombudet er svært viktig for Pensjonistpartiet, og vi er mildt sagt fortvilet for at ombudet 
ikke lenger skal kunne hjelpe de mange som har nytt godt av denne tjenesten. 
Vi finner det nemlig ikke naturlig at administrasjonen er rett instans til å hjelpe søkere klage 
på vedtak administrasjonen selv har fattet, og med viten om at  Pasient og brukerombudet 
sentralt nå kun jobber på systemnivå, dvs. ikke lenger tar enkeltsaker, frykter vi at 
posisjonens vedtak om å kutte 2, 5 stilling hos brukerombudet kan få betydelige følger for 
våre innbyggere. 
  
 
På vegne av Pensjonistpartiet ønsker jeg svar på følgende spørsmål: 
1) Hvordan blir brukerombudets mandat nå endret etter at vi har redusert ombudet med 2, 5 
stilling? 
2) Er det forventet at brukerombudet med 1 stilling skal kan håndtere alle saker slik de har 
gjort det i dag? 
3) Hva gjør innbyggere som ikke lenger vil kunne få hjelp hos brukerombudet i Fredrikstad. 
Hvilke klagemuligheter har de utover å gå til administrasjonen? 
  
Ordførers svar: 
Spørsmål: 
1. Hvordan blir brukerombudets mandat nå endret etter at vi har redusert ombudet med 2, 5 
stilling? 
  
Svar: 
Som følge av at brukerombudet har en redusert økonomisk ramme fra 2025 er det behov for 
å legge fram en politisk sak om brukerombudets mandat. 
 
  
Spørsmål: 
2. Er det forventet at brukerombudet med 1 stilling skal kunne håndtere alle saker slik de har 
gjort det i dag? 
  
Svar:  
Dette vil bli belyst i kommende politisk sak om brukerombudets mandat. 
 
  
Spørsmål: 
3. Hva gjør innbyggere som ikke lenger vil kunne få hjelp hos brukerombudet i Fredrikstad. 
Hvilke klagemuligheter har de utover å gå til administrasjonen? 
 
  
Svar:  
Kun 11 av 357 kommuner har i dag et brukerombud. En gjennomgang av mandatene og 
kvalifikasjoner for brukerombudet i de tre største av de 11 kommunene viser at de ansatte i 
hovedsak er jurister av bakgrunn og fungerer i realiteten som et advokatkontor som bistår 
klientene med sine rettigheter. Det store flertall av kommuner har ikke et brukerombud og 
mener følgelig at de klageinstanser som allerede finnes bør være tilstrekkelig.  
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Disse er:  
Pasient- og brukerombudet: Pasienter kan kontakte pasient- og brukerombudet i sitt fylke for 
råd og veiledning om rettigheter og klagemuligheter. 
  
Helsetilsynet: Pasienter kan klage til Helsetilsynet hvis de mener at de har fått uforsvarlig 
helsehjelp eller at deres rettigheter er blitt brutt. 
  
Norsk Pasientskadeerstatning (NPE): Hvis en pasient har blitt påført skade som følge av 
behandling i helsevesenet, kan vedkommende søke erstatning gjennom NPE. 
  
Statsforvalter: Pasienter kan klage til Statsforvalter i sitt fylke hvis de mener at de ikke har 
fått oppfylt sine rettigheter.  
  
Helseforetakets klageinstans: Mange helseforetak har egne klageinstanser hvor pasienter 
kan sende inn klager direkte til sykehuset eller helseforetaket. 
  
 


